

1. Record Nr.	UNINA9910153758703321
Autore	Zeuge-Buberl Uta
Titolo	Die Mission des American Board in Syrien im 19. Jahrhundert : Implikationen eines transkulturellen Dialogs // Uta Zeuge-Buberl
Pubbl/distr/stampa	Stuttgart : , : Franz Steiner Verlag, , [2016] ©2016
ISBN	3-515-11458-0
Descrizione fisica	1 online resource (311 pages) : illustrations
Collana	Open Access e-Books Knowledge Unlatched Missionsgeschichtliches Archiv ; ; Band 26
Disciplina	266.023
Soggetti	Missions - Syria - History Protestant churches - Missions - Syria - 19th century Electronic books. Syria Religion 19th century
Lingua di pubblicazione	Tedesco
Formato	Materiale a stampa
Livello bibliografico	Monografia
Nota di bibliografia	Includes bibliographical references and index.
Sommario/riassunto	<p>The focus of this study is the "Syria Mission", directed by the Protestant missionary society American Board of Commissioners for Foreign Missions (ABCFM) from 1819 to 1870 in the Ottoman province of Syria, operating mainly within the territory of present-day Lebanon. The analysis of the cultural transfer between the Ottoman Empire and the United States of America undertaken in this study focuses on four relevant protagonists, whose contributions have not yet been sufficiently explored in missiological studies: The missionaries Eli Smith and Cornelius Van Dyck as well as the Syrian Protestants Butrus al-Bustani and John Wortabet. As a result, the Syria Mission of the ABCFM demonstrates how two different cultures met in a so called contact zone in the mission field and how these dialogue partners, despite many conflicts and disagreements, succeeded in contributing towards a fruitful dialogue.</p> <p>Im Zentrum der Untersuchung steht die Syrienmission der protestantischen Missionsgesellschaft American Board of</p>

Commissioners for Foreign Missions (ABCFM), die sich von 1819 bis 1870 in der Osmanischen Provinz Syrien, d.h. auf dem Gebiet des heutigen Libanon, etablierte. Die Analyse des kulturellen Austausches zwischen dem Osmanischen Reich und den Vereinigten Staaten von Amerika setzt bei vier wichtigen Protagonisten an, die in der bisherigen missionsgeschichtlichen Forschung nicht ausführlich bzw. gar nicht Beachtung fanden: Die Missionare Eli Smith und Cornelius Van Dyck sowie die syrischen Protestanten Butrus al-Bustani und John Wortabet. Die Syrienmission des ABCFM ist ein Beispiel dafür, wie zwei verschiedene Kulturen in der sogenannten contact zone der Missionsstationen aufeinander trafen und trotz Konflikten und Meinungsverschiedenheiten zu einem fruchtbaren Dialog gelangen konnten.
